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Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

irásbeli kérdés
Helvben

Tisztelt Elnök úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012.
évi XXXVI . törvény 42. * (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről
szóló 1012014. (II. 24.) OGY határozat 124_ § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a
Kormány tagjainak feladat- és hatásköréről szóló 15212014. (VI. 6.) Korm. rendelet 48 .* 1 .
pontja szerinti feladatkörében eljáró Balog Zoltán Emberi Erőforrások Minisztériumot vezető
miniszterez,

„Miért nem automatikus a GYES folyósítása a GYED lejárta után? 2.
Miért nem a szülőérdekeit tarják szem előtlt”

címmel_ A választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úri

Köszönöm előző kérdésemre adott hosszas válaszát . Magam is tisztban vagyok vele, hogy
két különböző elven járó ellátásról van szó, bár a GYED-EXTRA csomag miatt egyre inkább
átalakulóban van a GYED logikája .
Válaszában azt írta, hogy: „Ezen túl a két ellátás jogosulja nem feltétlenül ugyanaz a személy
tekintettel arra, hogy az ellátásokat bármelyik szüld igénybe veheti, és nem biztos, hogy
ugyanaz a szülő kivárja igénybe venni a GYED lejártat követően a GYES-t is.” Válasza
teljességgel helytálló, mégis megkér, hogy: az esetek hány százalékában tér el a
GYED-et igénylő, a GYES-t igénylő sző lőtő l?
Azt írta, hogy bőven van ideje a szőlőnek a GYES-t igényelnie, hiszen a GYED lejártáról kap
egy határozatot . Az általam ismert esetben a szülő meg sem kapta a GYED megszűnésérő l
szóló egyszerűsített határozatot, amelyre ön hivatkozik.. De ettől fiűggetleuűí is, nem lenne
egyszerűbb ebben a határozatban tájékoztatni a szülőt a GYES igénylésének a lehetőségéről
is?
Nem érthető a bürokrácia nehézkedése ebben az ügyben, hiszen a hatóságok egymás között
rendezhetnék a kérdéseket, ha esetleges változás áll be a jogosultat illet ően, valamint az
adatbázisok is átjárhatóak, tehát emiatt sem érthet ő az egész. A lényeg, hogy valójában ez
nem szervezeti kérdés, hanem az ügyfelet, a szülőt központba állító eljárás kérdése, az eljárás
ügyfél barát követelménye .

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól:



• Miért nem automatikus a GYES folyósítása a GYED lejárta után?
• Az esetek hány százalékában tér ei a GYED-et igénylő, a GYES-t igénylő szülőtől?
• Miért nem értesítik a szülőket a GYES igénylésének lehetőségéről a GYED

megszűnéséről szóló határozatban?
• Mennyi szülő esetén késik az ellátások folyósítása?

Várom megtisztelő válaszágy!

Budapest, 2018. február 6.
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